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Čim manj predpisov - odloča naj delavec
Glavna tema pogovora na zadnji seji OK ZKS Ljub-
Ijana je bila razprava o izboljšanju celotnega sistema
delitve, oziroma kaj moramo storiti za bolj preprosto,
bolj odgovorno In bolj učinkovito delo na tem
področju. Besedaje tekla o spremembah družbenega
dogovora o skupnih osnovah In merilih za samou-
pravno urejanje odnosov pri pridobivanju in delitvi
dohodka v SR Sloveniji.

Dogovor slovenskih komuni-
stov o uresničevanju programa
gospodarske stabilizacije in opre-
delitev, da se moramo razvijati v
sodobno inovacysko družbo, je
našel odziv tudi pri pridobivanju
in razporejanju dohodka in oseb-
nih dohodkov. V razpravi so ugo-
tovili, da je bila v delovnih organi-
zacijah v Ljubljani kljub težavam
sorazmema disciplina na tem po-
dročju in večjih odstopanj ni bilo.
Kljub temu pa obilica predpisov,
normativnih aktov, pravilnikov
in kriterijeVi otežuje delo še.tako
uspešne in domiselne delovne or-
ganizacije. .

Vzrok nizke učinkovitosti v
OZD je med drugim tudi stalno
spreminjaiye sistema delitve in
različno meijenje učinkovitosti
gospodarstva. Razlike so tudi
med dejavnostmi, ki niso pogoje-
ne z ekonomskimi zakonitostmi
poslovanja piti z odgovornostjo
delovnih organizacij. Boljše re-
zultate lahko dosežemo samo z
zaupanjem, - sproščanjem eko-
nomskih zakonitosti in stimula-
tivnim nagrajevaryem. Res pa je
tudi, da komunisti nismo dovolj
vztrajali na sprejetih stališčih, ki
so bila na področju delitve narav-

nana na dvig akumulativne spo-
sobnosti. Dosedanji administra-
tivni ukrepi niso pornenili izbolj-
šanja, temveč bolj ali manj nenad-
zorovano gibanje OD in poveča-
i\je razlik, ki pa niso bile vedno
pogojene z ekonomskimi zakoni-
tostmi, ali kakovostnim poslova-
njem.

Nekateri so menili, da je še ved-
no preveč neproduktivnega dela
in formalizma. V politiki pač mo-
ramo upoštevati delovno orgapi-
zacijo, ki naj s svojimi sredstvi
odgovorno gospodari in si priza-
deva doseči dolgoročne cilje. Pri
tem pa moramo nenehno vzpod-
bujati strokovno znanje in se še
bolj nasloniti na lastne sile. Upo-
števati moramo tudi vse izhodišč-
ne vrednosti novega družbenega
dogovora, to je bruto OD na de-
lavca, skupno porabo na delavca
in akumulacijsko stopnjo. To so
osnovni elementi za merilo učin-
kovitosti gospodaijeiya, ki pa bo-
do brez vsebinske vskladitve let-
nega finančnega načrta, enotne
mere uspešnosti in učinkovitosti
poslovanja ostali le na papiiju. V
OZD, ki ne planira in ne razporeja
dohodka v zadostni višini, da bi
zagotovila minimalno akumula-

cijsko stopnjo in najnižje OD, po-
slovanje ni ustrezno in bo potreb-
no takoj sprejeti ukrepe za izbolj-
šanje stanja .

Posebej so opozorili na odgo-
vornost komunistov v družbenih
dejavnostih in SIS, da bodo
ustvarili pogoje, pod katerimi lah-
ko bodo ti delavci realizirali druž-
beni dogovor. Uskladitev letnih
planskih aktov na področju do-
hodka in čistega dohodka pa zah-
teva veliko strokovnega znanja,
odgovornost za izvajanje pa naj
nosijo OO sindikata v delovnih
organizaciiah.

Predsedstvo OK ZKS, komuni-
sti v IS in občiski sindikalni svet
morajo tekoče spremljati vsa do-
gajanja in gibarvja na področju
pridobivanja in delitve dohodka
iz osebnih dohodkov ter pripravi-
ti celotno analizo stanja, ki jo bo
občinski komite ZKS obravnaval
v februaiju 1988.

Pomembna točka dnevnega re-
da je bila tudi razprava o ustano-
vitvi mladinskega kulturnega do-
ma v Ljubljani in delu centra inte-
resnih dejavnosti mladih v občin-
ski konferenci ZSMS v občini
Center. Interesne dejavnosti mla-
dih so zelo pestre in raznolike. V
glavnem pa so razdejjene na izo-
braževalno, kiyižno, gledališko,
glasbeno, likovno, tehnično, ples-
no in družabno dejavnost. Dani
so osnovni pogoji za organizirano
delo. Po daljši razpravi so navzoči
sprejeli predloženi program dela
in se dogovorili za nadaljnje
skupne akcije. Lojze Cepuš


